
Til byrådet i Ringkøbing-Skjern Kommune 

 

Høringssvar fra ældrerådet i henhold til resultatet af budgetkonferencen 

Ældrerådet er tilfreds med at mange af råderumsforslagene som var på spil, ikke 

blev til besparelser. 

Men ældrerådet kan absolut ikke være tilfreds med, at akutpladserne og 

aflastningsfunktionen er blevet udskudt til 2026. Vi havde den opfattelse at det var 

prioteret højt politisk, at dette skulle etableres inden for de næste par år. Så vi 

håber på at byrådet vil priotere anderledes i første behandlingen af budgettet og 

fremskynde dette 

Ældrerådet havde også i høringssvaret tidligere påpeget, at der ikke skulle spares på 

klippekortet til de ældre på plejecentrene, da det er vores opfattelse at det er 

populært og meget brugt på ældrecentrene 

Puljen til Velfærdsteknologi er vi også betænkelig ved at skære i, da det jo er en 

udvikling som går stærkt 

Reduktionen af nattevagstdækningen i hjemmeplejen på 510.000 er ældrerådet 

ikke tilfreds med. Der bliver flere ældre og hjemmeplejen er stand-by, hvis der 

opstår behov om natten på plejehjemmene. Så det betyder dårligere arbejdsforhold 

for de ansatte og færre resourcer om natten til borgere der er tilknyttet 

hjemmeplejen og vi er bekymret over, at den reducerede nattevagtsdækning kan 

betyde flere henvendelser til vagtlægen – og i værste fald 

behandling/genindlæggelse i Gødstrup   

At der er reduktion i sygeplejetildelingen, giver ingen mening for os. Det ser ud til, 

at man mener demografien bliver mindre for sygeplejen, men stiger på 

hjemmehjælpsydelser. Det giver ingen mening for ældrerådet, specielt set i lyset af 

flere opgaver, færre indlæggelser og hurtigere udskrivelser, giver øget pres på 

sygeplejen. Vi kommer ud for, hvad regeringen bebuder, ind i en fase med 

indlæggelser i eget hjem. 

 

Med venlig Hilsen 

Ældrerådet   den 6. september 2022 



 

 


